
Referat HB-møde 

Møde Hovedbestyrelsen 

Dato 30. august 2022 
Tidspunkt 17:30 – 21:30 
Sted Fjelsted Skovkro 
Deltagere Karin Christiansen 
 Vivi Gilsager 
 Helen Kragh 
 Henrik Wittrup 
 René Jørgensen 
 Lene Frøkjær 
 Karin Dederthing (deltog online til 

økonomipunktet) 
 Lotte Maj Hendriksen  
 Elisabeth Dreier (referent) 

 

1. Siden sidst  

Formanden bød velkommen. 

 

2. Økonomi  

Det blev aftalt, at der præsenteres en balance pr. kvartal sammenholdt med budgettet. Pr. 

31. juli er der et mindre overskud, men her er kontingentet ikke periodiseret. Sekretariatet 

giver Karin D. adgang til Mobillos for at trække de nødvendige data til balancen for at 

kunne periodisere. 

 

 

3. Indkomne sager.  

 

a. Kredssag/HB-sag: Indberetning af medlem 

I en verserende kredssag har HB besluttet at sætte kredsen i bero i 6 mdr. Dette skal 

ses på baggrund af, at der ved den ekstraordinære kredsgeneralforsamling ikke kunne 

vælges ny bestyrelse.  Den tidligere bestyrelse mødte ikke op, og der var ikke deltagere 

nok til en ny bestyrelse. Alt er foregået i henhold til vores love og regler, hvilket også er 

bekræftet af DKK. 

Et HB-medlem forlod mødet under drøftelserne pga. inhabilitet.  

HB godkendte udkast til to indstillinger, der overdrages til videre behandling i DKK’s 

disciplinærnævn. 

 

 

b. Status retssag  

Retsmøde er fastsat i november. 



 

c. Junkersag 

DNA-test resultat, racebestemmelse af Junkersøn, Helix del Camino Duro, er blevet sendt 

til DKK, som har udarbejdet et brev til alle FCI-klubber om testresultatet. Den pågældende 

hund er 37% anden race end schæferhund. Hunden har nu fået avlsforbud af DKK.  

RJ har sendt alt materiale til SV.  

 

d. Udstationeringshund 

HB er blevet kontaktet i en verserende sag om udstationering af tæve.  

Da der ikke er underskrevet en endelig skriftlig aftale om udstationering, er der desværre 

intet, hverken HB eller DKK kan gøre.  

HB anbefaler hundeførere kun at indgå skriftlige aftaler ved udstationering.  

 

Kredssag 

HB har modtaget en henvendelse fra en kreds, hvor nogle medlemmer har søgt kommunen 

om lov til at bruge kredsens areal og klubhus til en ny forening og nyt træningstilbud. Da de 

pågældende er medlemmer af Schæferhundeklubben, anser vi det som klubskadelig 

virksomhed.  

KC kontakter formanden mht. råd og vejledning.  

 

4. Nyt fra sekretariatet 

Der er blevet gennemført kontrol med medlemsskabstyper. Ofte skyldes det forglemmelse 

at få ændret medlemskabet fra familiemedlem til medlem ved f.eks. skilsmisse. 

Der har været problemer med opkrævning af kontingent efter de-aktivering af 

ferieknappen. 

 

5. VM-status 

Budgetopfølgning blev gennemgået. VM-skuet bliver budgetteret særskilt. 

Alle opgaver er i gang med at blive løst. I denne uge udarbejdes detaillister. Sponsorerne 

kører fint. Det er en stor fordel, at mange af de frivillige var med i 2018.  

Tøjet kan bestilles nu ved Kenjan.  

Randers Kommune markedsfører VM, og har lavet en plan for pressedækning.  

Herunder bl.a. at der er en entré-pris, og at alle også udenfor Schæferhundeklubben har 

adgang til VM (ved betaling af entré) og bl.a. har alle mulighed for at prøve Nosework. 

Selve deltagelsen i Nosework er således gratis. Der er udarbejdet et Nosework logo, som 

sendes til HB til godkendelse. Der er pt. 35 deltagende lande og 81 hunde tilmeldt, og vi 

forventer ca. 115-120. 

Fleecetæpper, termokrus, kuglepenne, kasketter og muleposer overvejes som salgsvarer.  

LF indhenter tilbud. 

 

6. De små kredse 

Hvad gør vi med kredse, der er for små? Kassererposten i små kredse? 



Flere små kredse har problemer med at besætte bestyrelsesposterne med kvalificerede 

medlemmer. HB vil forsøge at lave nogle onlinemøder – målrettet de forskellige 

bestyrelsesposter. 

Så håber vi, vi ad den vej kan hjælpe kredsene.  

Emnet tages op igen på næste HB-møde. 

 

7. Nyt fra BHR 

Der er oprettet syv kurser, som er ved at være udsolgt. 

VG kontakter kreds 12 vedr. Danmarks bedste Begynder B.  

 

8. Nyt fra AVR, evaluering HAS 
Kreds 55 Furesø med en forholdsvis ny bestyrelse der havde påtaget sig ansvaret for 
Hovedavlsskuet, selve arrangementet blev afviklet i de bedste rammer,  hvor alt var 
optimalt, for alle. Kreds 55 medlemmerne var topmotiveret og velforberedte og super 
parate til at give udstillere, tilskuer, dommere og stadeholdere en fantastisk oplevelse, 
forplejningen var i særklasse samt meget hygiejnevenlig, med et stort udvalg,  specielt 
salaterne var en kæmpesucces. Alt i alt et fremragende flot og succesfuldt hovedavlsskue. 
Avlsrådet håber at kredsen, vil blive belønnet og anerkendt for deres indsats.   

 
 

Tilmeldingstallet var 223 hunde, desværre blev ca 20% ikke fremstillet, de var afmeldt eller 
ikke fremmødt. Lidt skuffende i forhold til tidligere år, var at antallet af brugsklasse hanner 
der blev stillet. 
 

Den 25.-27. november 2022, er der mulighed for uddannelse af dommere i 

Schæferhundeklubben til at dømme væsenstest (Wesensbeurteilung) 

Det kommer til at foregå i kreds 17, Silkeborg med deltagelse af 6-7 eksteriør- og 

brugsprøvedommere i alt.  

 

 

 

 

9. Arrangementsplan 2023  

Der anvendes samme procedure som sidste år. Kåringer skal inkluderes i 

arrangementsplanen.  

KC sender planen i høring hos HB og avlsrådet. 

 

10. Hjemmesiden 

Fremadrettet skal man logge ind som medlem for at se bladet.  

Der er flere ting så som klageprocedure, informationer om repræsentantskabsmødet mm., 

der kun skal kunne tilgås som medlem. 

Der bliver arbejdet med hjemmesiden for at gøre den mere brugervenlig. 



Amandafolderen skal genoptrykkes. KC sender folderen til kommentering hos HB. 

 

11. Caniva  

Der er indgået en aftale med Caniva for 2022 og 2023. Mobilepay skal være en del af 

betalingsmodulet. 

 

12. Bladet – deadline 5. september 2022 

Årskavalkaden skal sendes til alle. LF kontakter Mobillos for at fjerne rubrikken 

”medlemsblad” 

 

13. Eventuelt 

Materialerne fra kreds i bero opbevares hos sekretariatet.  

VG har været i Norge, hvor de skandinaviske lande har efterspurgt et tættere samarbejde.  

Skal vi have et nordisk HAS hvert tredje år, hvor organiseringen gik på tur hos hvert land? 

Evt. med et ungdomsskue.  

Der arrangeres et indledende møde med middag mellem de nordiske lande til VM. 

 

 


